
 پوران درخشنده که این روزها علاوه بر انتظار 
برای گرفتن پروانه ساخت، مشغول نوشتن 
رمانی از زندگی  مادرش است؛ بر ایجاد یک 
ساعت درسی به نام سینما برای دانش آموزان 
در مدارس تاکید دارد و آن را اقدامی مهم 
برای آینده سازان کشور می داند. هفت سال از 
ساخت »زیر سقف دودی«، آخرین فیلم پوران 
درخشنده می گذرد و مدت هاست که خبری 
از او نیست. این کارگردان در چند سال گذشته 
در تدارک ساخت فیلمی با نام »هیس پسرها 
فریاد نمی زنند« بود که فیلمنامه آن را پس از 
تحقیقات زیاد میدانی، کارشناسی و کتابخانه ای 
نوشت و سال ۱۳۹۶ به وزارت ارشاد تحویل داد 
و یکسال بعد هم مجوز ساخت آن را گرفت. 
اما مقدمات ساخت فیلم فراهم نشد و شیوع 
کرونا هم تولیدات سینمایی زیادی را به تعویق 
انداخت. درخشنده در گفت وگویی با »ایسنا« 
در پاسخ به اینکه این روزها چه می کند و آیا 
ساخت فیلمش را رها کرده است، توضیح داد: 
اصلا قصد رهاکردن این فیلمنامه را ندارم یعنی 
دلیلی وجود ندارد که آن را کنار بگذارم. من 
در یک جامعه به همراه مردم زندگی می کنم و 
مساله آن ها مساله من نیز هست. آن ها خانواده 
بزرگ من هستند و نمی توانم به یکسری مسائل 
مهم نپردازم. منتها باید پروانه ساخت فیلم را 
تمدید می کردم و قرار شد فیلمنامه را در شورای 
پروانه ساخت بخوانند که هنوز جوابی نگرفتم و 
منتظرم. او اضافه کرد: برای این فیلمنامه خیلی 
زحمت کشیدم چون موضوع آن با نگاه من به 

مسائل خانوادگی و بچه ها همسو است و تولید 
آن مثل یکبار سنگین روی دوشم می ماند که 
اصلا نمی خواهم آن را زمین بگذارم. وی ادامه 
داد: در حال حاضر مشغول نوشتن رمانی هستم 
با نام »مادرم ایران« که هم سرگذشت مادرم 
است و هم نگاهی به تاریخ دارد و داستان آن از 
دوره قاجار شروع می شود و تا به امروز کرمانشاه 
می رسد. درخشنده با اشاره به اینکه در چند وقت 
اخیر پیشنهادهای زیادی برای ساخت سریال 
داشته است، گفت: قصد دارم این رمان را برای 
ساخت یک سریال در شبکه نمایش خانگی 
آماده کنم و ترجیح می دهم یک سریال جذاب 
خانوادگی داشته باشم. فکر می کنم با توجه به 
اینکه فیش برداری  را هم از دوران کرونا شروع 
کرده بودم، امسال نوشتن رمان تمام شود. او در 
بخشی دیگر از این مصاحبه درباره موضوعی که 
در ارتباط با »زنگ سینما« در مدارس در شورای 
عالی سینما مطرح کرده است، بیان کرد: این 
باور و اعتقاد من است که اختصاص دادن یکی 
از زنگ ها و کلاس های درسی مدارس به سینما 
راهی است تا دانش آموزان متوجه مساله ای 
به نام تحلیل شوند تا یاد بگیرند مسائل را چگونه 
تجزیه و تحلیل کنند. به نظرم باید یک ساعت 
درسی به نام زنگ سینما یا هر اسم دیگری در 
برنامه آموزشی مدارس وجود داشته باشد تا 
بچه ها و معلم ها کنار هم فیلم ببینند و بعد آن 
را تجزیه و تحلیل کنند. اگر این اتفاق بیفتد 
طبیعتا فیلم های بیشتر و بهتری برای این قشر 
سنی ساخته خواهد شد. ادین فیلمساز که 

عضو مرکز بین المللی فیلم کودکان و نوجوانان 
)سیفژ( نیز هست، ادامه داد: درس سینما 
بسیار مهم ست از این جهت که به بچه ها در 
مواجهه با مسائل مختلف نگاه و ایده می دهد. 
این نگاه جست وجوگر در سینما علاوه براینکه 
وجوه تربیتی و آموزشی برای بچه ها دارد، به 
دانش آموزان بسیار کمک خواهد کرد چون 
درس سینما می تواند درس زندگی باشد؛ همه 
ما زندگی کردن را از مدرسه یاد می گیریم و به 
همین دلیل برقراری این واحد درسی اهمیت و 
کارکرد زیادی دارد. درخشنده درباره اینکه اگر 
قرار بر راه اندازی زنگ سینما در مدارس باشد 
»محتوا« به لحاظ کمی و کیفی مهم خواهد 
بود، گفت: در این سال ها فیلم های مرتبط با 
سینمای کودک کم ساخته شده است اما وقتی 
ببینیم نیاز یک جامعه کودک و نوجوان این است 
که برای آن ها محتوا درست شود طبیعتا همه 
بخش های مرتبط باید برنامه ریزی کنند و از 
مسئولان کشوری گرفته تا سازمان ها نهادها و 
بعد هم فیلمسازان فعال می شوند تا همان طور 
که همیشه بهترین سینمای ما، سینمای کودک 
بوده و در بعضی دوره ها با همین سینمای کودک 
در دنیا شهرت پیدا کردیم، در این دوران هم 
برای دانش آموزان با برنامه و اهدافی جدید 
فیلم بسازیم. کارگردان فیلم »پرنده کوچک 
خوشبختی« تاکید کرد: این کار حتما به پژوهش 
نیاز دارد و باید فیلم هایی ساخته شود که در 
تمام مدارس نمایش داده شوند. این کار در کنار 
بخش آموزشی و تربیتی به بار اقتصادی سینمای 
کودک نیز کمک خواهد کرد. البته مهم ترین نگاه 
من برای برقراری »زنگ سینما« بحث آموزشی و 
تربیتی و روانشناختی آن است چون در این زمان 
نیاز داریم که این بحث ها جدی گرفته شوند. باید 
جست وجوگری و تفکر را برای بچه ها در از دوران 
دبستان نهادینه کنیم و امیدوارم این مساله 
از سوی آموزش و پرورش جدی گرفته شود. 
درخشنده در پایان اضافه کرد: این چرخه باید 
بین خانه و مدرسه ادامه پیدا کند چرا که نگاه آن 
به آینده است. آینده برای برای هر کشوری معنا 
دارد و نمی توان سَرسَری با آن برخورد کرد. باید 
برای این آینده سازان کشور برنامه ریزی درستی 
انجام داد تا مسائل زیادی را یاد بگیرند که در این 

کار نقش معلمان نیز را نمی توان نادیده گرفت.
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شمسی فضل اللهی متنی 
از چخوف را می خواند

 شهاب مظفری در 
»مادرخوانده« 

 پس از معرفی بازیگران اصلی سریال 
»مادرخوانده« به نویسندگی و کارگردانی 
امیر پورکیان و تهیه کنندگی مهدی یاری، از 
صدا و تصویر شهاب مظفری در این مجموعه 
رونمایی شد. پیش از این تصاویری از حضور 
آناهیتا درگاهی در نقش مادرخوانده و نیز 
بهاره کیان افشار، مجید نوروزی، ستاره پروین، 
حامد رسولی، هامون سیدی و احسان خان 
محمدی در این سریال رونمایی شده بود. 
آناهیتا درگاهی، بهاره کیان افشار، پژمان 
بازغی، شهاب مظفری، هامون سیدی، علی 
استادی، حسین مهری، مجید نوروزی و… 
بازیگران سریال مادرخوانده هستند که درامی 

است با رگه های حادثه ای. 

تور کنسرت های علیرضا قربانی 
 فصل دوم تور کنسرت های علیرضا قربانی با 
مدیریت هنری حسام ناصری از شهر یزد آغاز 
شده است. تور کنسرت های علیرضا قربانی از 
۱۶ اردیبهشت تا ۲۶ تیرماه امسال طی ۳۰ 
اجرا در شهرهای گرگان، رشت، تبریز، کرمان، 
سیرجان، شیراز، جزیره کیش و تهران برگزار 
شد. فصل دوم تور کنسرت های این خواننده 
قرار است مهر و آبانماه امسال به همت موسسه 
فرهنگی هنری آهنگ اشتیاق و شهر آفتاب 
در شهرهای یزد، کاشان، شهرکرد، اصفهان، 
شیراز و تبریز برگزار شود. قربانی ۱۱ تا ۱۴ 
مهرماه سانس های ۱۹ و ۲۲ در سالن تربیت 
معلم شهر یزد و ۱۹ و ۲۰ مهرماه سانس های 
۱8و۳۰ و ۲۱ در سالن فرهنگسرای شهرکرد 
به روی صحنه می رود.همچنین قرار است تور 
کنسرت های قربانی در خارج از کشور برگزار 
شود؛ وی سوم نوامبر )۱۲ آبان( در کلگری، 
پنجم نوامبر )۱۴ آبان( در ونکوور، ۱۱ نوامبر 
)۲۰ آبان( در تورنتو و ۱۲ نوامبر )۲۱ آبان( در 
مونترال کانادا به روی صحنه خواهد رفت. تور 
کنسرت های این خواننده اواخر ماه نوامبر و 
اویل ماه دسامبر )آبان و آذرماه( نیز در برخی 
از شهرهای اروپا؛ دوسلدورف، فرانکفورت، 
مونیخ، برلین، لندن، منچستر، روتردام، 
استکهلم و مالمو برگزار می شود. براساس 
آنچه تاکنون اعلام شده، قربانی ۲۱ نوامبر )۳۰ 
آبان( در دوسلدورف، ۲۶ نوامبر )پنجم آذر( در 
فرانکفورت آلمان و سوم دسامبر )۱۲ آذر( در 
استکهلم سوئد به روی صحنه می رود. انتشار 
قطعه »مرا ببخش« با شعری از حسین غیاثی و 
آهنگسازی حسام ناصری از فعالیت های اخیر 

این خواننده است. 

 سخنگوی کرملین ضمن تکذیب گزارش ها درباره 
دیدار محرمانه مقامات آمریکا، روسیه و اتحادیه اروپا 
پیش از حمله جمهوری آذربایجان به قره باغ، ادعاها درباره 
منزوی شدن مسکو در جهان را نیز رد کرد. »دیمیتری 
پسکوف« ادعاها درباره منزوی شدن این کشور در 
عرصه جهانی را به شدت رد کرد. پسکوف گفت که تعداد 
فزاینده ای از کشورها به سمت ایجاد روابط عادی با مسکو 
گرایش پیدا کرده اند. به نوشته خبرگزاری »اسپوتنیک«، 

وی در این باره توضیح داد: »مدت هاست که برای همه 
روشن شده که چنین بحث هایی کاملا غیرقابل دفاع 
است، زیرا جهان بسیار بزرگ تر از کشورهای غرب جمعی 
است.« سخنگوی کرملین اضافه کرد: »ما شاهد هستیم 
که کشورهای بیشتری به سمت ایجاد روابط برابر عادی 
بر اساس منافع متقابل و احترام متقابل ]با روسیه[ گرایش 
دارند. ما شک نداریم که این روند ادامه خواهد یافت و دایره 
چنین کشورهای دوست گسترش خواهد یافت.« طبق این 

گزارش، پسکوف در واکنش به ادعای نشریه »پالتیکو« 
درباره دیدار محرمانه آمریکا، اتحادیه اروپا و روسیه قبل از 
عملیات نظامی جمهوری آذربایجان علیه قره باغ کوهستانی، 
این گزارش ها را نادرست خواند. نشریه پالتیکو مقاله ای را 
به نقل از منابع مطلع منتشر کرد مبنی بر اینکه مقامات 
روسیه، آمریکا و اتحادیه اروپا در تاریخ ۱۷ سپتامبر در 
استانبول نشستی برای حل و فصل اوضاع قره باغ برگزار 
کردند. بر این اساس، وی اظهار داشت: »دقیقا آنطور که 
آنها توصیف می کنند نیست. نادرستی ها و اشتباهات 
زیادی در این مواد وجود دارد. تماس های خاصی در مورد 
قره باغ وجود داشت و طبیعتا چنین امری انجام شد، اما این 

مذاکراتی نیست که در آنجا نوشته شده است.«

 ریانووستی گزارش کرد که رئیس جمهور جمهوری 
آذربایجان در نشست پنج جانبه در اسپانیا با پاشینیان 
و کشورهای اروپایی شرکت نمی کند. »الهام علی اف« 
رئیس جمهور جمهوری آذربایجان در نشست پنجم 
اکتبر )۱۳ مهرماه( در شهر »گرانادا« اسپانیا با حضور 
»نیکول پاشینیان« نخست وزیر ارمنستان و رؤسای 
کشورهای فرانسه، آلمان و نمایندگانی از اتحادیه 
اروپا شرکت نخواهد کرد. در این پیام آمدهاست: 
»رئیس جمهور )جمهوری( آذربایجان در نشست 
پنج جانبه )ارمنستان، جمهوری  آذربایجان، فرانسه، 
آلمان و اتحادیه اروپا( که برای پنجم اکتبر در گرانادا 
اسپانیا برنامه ریزی شده بود، شرکت نمی کند. دلیل 
امتناعی رئیس جمهور جمهوری آذربایجان این است: 

باکو پیشنهاد مشارکت ترکیه در این نشست را داد و بر 
آن اصرار ورزید اما فرانسه و آلمان توافق نکرند و شوق 
خاصی در این خصوص از خود نشان ندادند.« پیش تر 
شبکه »تی آر تی« ترکیه گزارش کرده بود که احتمالا 
علی اف و پاشینیان در شهر گرانادای اسپانیا کهمیزبان 
سومین نشست جامعه سیاسی اروپا است، دیدار و مذاکره 
خواهند داشت. یک منبع آگاه گفته بود که اتحادیه 
اروپا تمایلی به میانجیگری برای حل و فصل اختلافات 
ارمنستان و جمهوری آذربایجان ندارد و تنها در نشست 
گرانادا تلاش می کند، دو طرف را به سوی صلح پایدار و 
عادلانه و متکی بر حفظ حاکمیت ملی و مطابق با حقوق 
بین المللی ترغیب کند. در حالی علی اف برای شرکت 
در نشست گرانادا بهانه آورده است که به طور همزمان، 

وزارت خارجه جمهوری آذربایجان به تصمیم فرانسه 
برای ارسال تسلیحات به ارمنستان واکنش نشان داده 
است. وزارت خارجه جمهوری آذربایجان تلاش فرانسه 
برای تسلیح ارمنستان به هر طریق ممکن را کاملا 
غیرقابل قبول خواند. »کاترین کولنا« وزیر خارجه 
فرانسه در یک کنفرانس مطبوعاتی مشترک با »آرارات 
میرزویان«، همتای ارمنستانی خود اظهار کرد: »فرانسه 
با انعقاد قراردادهایی با ارمنستان در آینده که تحویل 
تجهیزات نظامی به ارمنستان را میسر و این کشور را قادر 
به تضمین دفاع از خود کنند موافقت کرده است.« در دور 
جدید تنش ها میان ایروان و باکو، جمهوری آذربایجان 
اخیرا یک عملیات برق آسای در قره باغ کوهستانی انجام 
داد که آن  را »اقدامات ضدتروریستی با ماهیت محلی« با 
هدف احیای نظم قانون اساسی توصیف کرد. ایروان این 

اقدام جمهوری آذربایجان را یک تهاجم توصیف کرد .

دیمیتری پسکوف: 
ادعای منزوی کردن روسیه قابل اعتنا نیست

»علیاف«درنشستصلحباارمنستانشرکتنمیکند

بیـــن المـــلل
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تنش ها بین  2  کره بالا گرفت
 در پی تشدید تنش ها بین دو کره جنوبی 
و شمالی، سئول به پیونگ یانگ هشدار داد که 
هرگونه حمله اتمی پیونگ یانگ، پایان این کشور 
خواهد بود. در پی تشدید تنش ها بین سئول و 
پیونگ یانگ، کره جنوبی تأکید کرده که در صورت 
بروز هرگونه درگیری بین سئول و پیونگ یانگ، 
واشنگتن به کمک کره جنوبی خواهد آمد و »پایان 
رژیم کره شمالی« رقم خواهد خورد. وزارت دفاع 
کره جنوبی )چهارشنبه( بیانه ای را در واکنش به 
تحولات اخیر در کره شمالی و پس از آن  صادر کرد 
که مقام های پیونگ یانگ متعهد شدند زرادخانه های 
اتمی خود را تقویت کنند و حتی این سیاست 
را در قانون اساسی کره شمالی تدوین کنند. در 
بیانیه وزارت دفاع کره جنوبی آمده است: »ارتش 
ما مجهز به وضعیت آمادگی ترکیبی کره جنوبی 
و ایالات متحده است که می تواند به هر حمله ای 
از سوی کره شمالی به شدت پاسخ دهد. اگر این 
کشور تلاش کند از سلاح های هسته ای استفاده 
کند، با پایان رژیم خود مواجه خواهد شد.« وزارت 
دفاع کره جنوبی ادامه داد که نیروهای هسته ای 
پیونگ یانگ، »یک تهدید بزرگ است که به صلح 
وثبات در منطقه آسیب می زند و اگر این وضعیت 
ادامه یابد، فقط کره شمالی را بیش  از پیش از جامعه 
بین الملل منزوی می کند.« »کیم جونگ اون« رهبر 
کره شمالی هفته گذشته در جریان سخنرانی در 
مجمع عالی خلق تصریح کرد که تلاش این کشور 
برای دستیابی به تسلیحات هسته ای، »به عنوان 
قانون اساسی دولت دائمی شده است.« برخلاف 
اظهارات کره جنوبی، »اون« تأکید کرد که تسلیحات 
اتمی به کره شمالی در»مهار جنگ ومحافظت از 
صلح منطقه ای و جهانی با توسعه سریع سلاح های 
هسته ای به سطح بالاتر کمک  می کند.« وی ادامه 
داد که دولت صرفا »مبانی قانونی برای تضمین 
امنیت« را ایجاد کرده است. متمم جدید قانون 
اساسی کره شمالی یکسال پس از آن آمده است که 
پارلمان این کشور سیاست تسلیحات اتمی »اون« 
را به عنوان »برگشت ناپذیر« تدوین کرده است 
که شامل تصویب استفاده از این تسلیحات برای 
اقدام پیشگیرانه می شود. کره شمالی درخواست 
کره جنوبی و آمریکا برای کنارگذاشتن برنامه اتمی 
در قبال وعده کاهش تحریم ها را رد کرده است. 
»اون« در اوایل سالجاری متعهد شد که تولید 
کلاهک های خود را »به طور تصاعدی« افزایش 
دهد. جدیدترین اظهارات کره جنوبی تأکیدی 
بر اظهارات »یون سوک یئول« رئیس جمهور 
کره جنوبی است که هشدار داد که کره شمالی در 
صورتیکه از تسلیحات اتمی استفاده کند، پایان 

خود را رقم خواهد زد.

رئیس مجلس نمایندگان آمریکا برکنار شد خبـــــر

 با رأی قانونگذاران آمریکایی، »کوین مک کارتی« از 
ریاست مجلس نمایندگان آمریکا برکنار شده و »پاتریک 
مک هنری« به عنوان رئیس موقت این مجلس انتخاب شد. 
کوین مک کارتی، گفت که به خاطر مردم ریسک کرده و از 
تلاش هایی که قبل از برکناری انجام داده پشیمان نیست. 
به گزارش الجزیره، اعضای مجلس نمایندگان آمریکا به 
برکناری رئیس  این نهاد رای دادند؛ اقدامی که اولین بار در 
نوع خود در تاریخ این کشور است. ۲۱۶ نماینده به عزل مک 
کارتی رای مثبت دادند و ۲۱۰ نماینده با آن مخالفت کردند. 
مک کارتی کمی پس از برکناری از سمت خود بیان داشت: 
»من برای جلوگیری از تعطیلی دولت به خاطر مردم آمریکا 
ریسک کردم. از خودم راضی هستم.« او توضیح داد که با 
طرف مقابل کار کرده است تا کشور را رو به جلو نگه دارد. 
وی گفت: من نخواستم منافع خود را بر مصالح ملت مقدم 
قرار دهم، از تلاش هایی که قبل از عزل از سِمَتم داشتم، 
پشیمان نیستم. مک کارتی اظهارکرد که یک شکاف واقعی 
و یک مشکل بزرگ در مجلس نمایندگان وجود دارد. وی 
تصریح کرد که دیگر برای ریاست مجلس نامزد نخواهد شد. 

وی در پاسخ به این سوال که آیا در کنگره باقی می ماند یا 
خیر، پاسخ داد: این موضوع را بررسی خواهم کرد و افزود: 
»یک مشکل نهادی واقعی وجود دارد، اگر فقط چهار نفر 
بتوانند شما را از سمت خود اخراج کنند، به رئیس مجلس 
بعدی توصیه می کنم قوانین را تغییر دهد. رئیس برکنار شده 
مجلس نمایندگان ادامه داد: نمی دانم چه کسی برای این 
سمت کاندیدا می شود، منافع کشور باید مقدم بر همه چیز 

باشد، مشکل جایگاه نیست. مک کارتی در مورد مخالفان 
خود گفت: »مطمئن نیستم که این افراد بخواهند سازنده 
باشند. همه شما مت گاتز را می شناسید و می دانید که این 
موضوع شخصی بود. ما چگونه می توانستیم با هشت نماینده 
جمهوری خواه که در کنار حزب مقابل بودند، حکومت کنیم؟ 
یک تفرقه واقعی و یک مشکل بزرگ در مجلس نمایندگان 
وجود دارد. وی با اشاره به اینکه می دانست هشت نماینده 
جمهوری خواه که به او رای منفی داده اند برای رای گیری 
برکناری او اقدام خواهند کرد، افزود: من می دانستم که برای 
رای دادن علیه من گام خواهند برداشت و نانسی پلوسی به او 
)مت گاتز( در جریان کمپینش برای برکناری من گفته بود 
اگر پیشنهادی برای برکناری ارائه شود، او از گاتز حمایت 
خواهد کرد. مک کارتی در ژانویه سالجاری پس از ۱۵ دور 
رای گیری در مجلس نمایندگان و پس از مذاکرات سخت 
به عنوان رئیس مجلس نمایندگان آمریکا انتخاب شد. 
ریاست مجلس نمایندگان سومین جایگاه مهم در نظام 
سیاسی آمریکا پس از سمت های رئیس جمهور و معاون 

رئیس جمهور است.

 دونالد ترامپ: 
 دادستان نیویورک 

فاسد و کلاهبردار است
 رئیس جمهور پیشین آمریکا در دومین جلسه دادگاه 
نیویورک، دوباره خود را بی گناه دانست. به گزارش ای 
بی سی نیوز، »دونالد ترامپ«، رئیس جمهور پیشین آمریکا 
در دومین جلسه رسیدگی به پرونده مدنی که در دادگاه 
نیویورک برگزار شد، دوباره خود را بی گناه دانست. پیش 
از دومین جلسه دادگاه نیویورک که با حضور دو فرزند و 
تیم حقوقی ترامپ برگزار شد، او دادستان کل نیویورک را 
یک کلاهبردار فاسد دانست و در عین حال محاکمه خود 
را بی اساس خواند. ترامپ گفت: »این یک محاکمه تقلبی 
است و دادستان کل یک فاسد کلاهبردار است و ما باید 
او را افشا کنیم.« ترامپ در جریان اولین نشست دادگاه 
منهتن نیویورک پیش از حضور در دادگاه که برای تفهیم 
اتهام فریبکاری مالی در حضور رسانه ها برگزار شده، اعلام 
کرد که این دادگاه »جعلی« است و با هدف ضربه به اعتبار و 
ثروت من برنامه ریزی شده است. دونالد ترامپ هنگام ورود 
به دادگاه با حمله به دموکرات ها در آستانه انتخابات ریاست 
جمهوری آمریکا سال آینده میلادی )۲۰۲۴( افزود: »من از 
بایدن ده امتیاز جلوتر هستم و هدف از محاکمه من، لطمه 
و آسیب به اعتبار من از سوی دموکرات ها است و حاکمیت 
کشور در فساد غوطه ور شده است.« ترامپ ادامه داد: آنچه 
برای من اتفاق افتاده بزرگ ترین نمونه آزار و اذیت سیاسی 
در جهان است. علیه من جرم اتفاق افتاده و شخص وزیر 
دادگستری انسان فاسدی است. دادستان کل نیویورک 
نژادپرست است و به کرسی فرمانداری ایالت چشم دارد. 
»لتیتا جیمز«، دادستان کل ایالت نیویورک در این پرونده 
دونالد ترامپ و شرکت او را به فریب بانک ها، شرکت های 
بیمه و دیگران از طریق دروغگویی درباره ثروتش در 
اظهارنامه های مالی متهم کرده است. خانم جیمز که 
عضو حزب دموکرات است به دنبال جریمه ۲۵۰ میلیون 
دلاری ترامپ و صدور ممنوعیت تجاری برای ترامپ در 
نیویورک است. حکم هفته گذشته قاضی، در صورتی که 
در دادگاه تجدیدنظر مورد تأیید قرار گیرد باعث خواهد 
شد کنترل چندین ملک ترامپ از جمله برج ترامپ و یک 
دفتر در وال استریت از دست او خارج شود. از سویی دیگر، 
»آرتور انگورون« یکی از قضات این پرونده پیش از این 
حکم کرده که ترامپ در معامله های تجاری خود مرتکب 
فریبکاری شده است. شکوائیه جیمز یکی از دردسرهای 
قضائی ترامپ است که در تلاش است سال ۲۰۲۴ از طریق 
انتخابات ریاست جمهوری به کاخ سفید بازگردد. ترامپ 
از ماه مارس به این سو در چهار پرونده متهم شده است. 
ترامپ که عضو حزب جمهوری خواه است و در حال حاضر 
نامزد پیشتاز این حزب در انتخابات ریاست جمهوری ۲۰۲۴ 
محسوب می شود اتهامات علیه خودش را تکذیب کرده و 
دموکرات ها را به غرض ورزی های سیاسی برای اثرگذاری 

بر کارزار انتخاباتی اش متهم کرده است.

   هرچند شمسی فضل اللهی 
سال هاست روی صحنه تئاتر نرفته، 
ولی با اجرای یکی از آثار چخوف، 
حضور نفس به نفس با تماشاگر را 
برای خود یادآوری می کند. شمسی 
صداپیشه  و  بازیگر  فضل اللهی، 
پیشکسوت کشورمان بازیگری را 
از ۱۶ سالگی و با نمایش »دختر 
ایرانی« در تئاتر تفکری آغاز کرده و 
در تمام فراز و فرودهای زندگی اش 
دلبسته این هنر بوده است. در 
جوانی کودکان خود را بر سر صحنه 
فیلمبرداری فیلم »شیر سنگی« 
برده که در گلدره )بین شهررضا و 
سمیرم( فیلمبرداری می شده و 
با کمک زنده یاد فهیمه راستکار، 
کودکان خود را مراقبت کرده است. 
حالا هم که بیش از 8۰ سال دارد، 
همچنان با علاقه مندی به تئاتر فکر 
می کند. او روز پنجشنبه، ۱۳ مهرماه 
برنامه چخوف خوانی حضور  در 
دارد. در این برنامه دو کار چخوف 
با عنوان های »تک پرده ای های 
چخوف« و »دوستان ما بد زندگی 
می کنیم« خوانش می شوند. شمسی 
فضل اللهی که زاده محله سنگلج 
تهران است، در کودکی به واسطه دو 
تن از کارگردانان تئاتر که دوستان 
خانوادگی شان بوده اند، به دیدن 
نمایش های روی صحنه می رفت 
و با بهت و حیرت به تماشای هنر 
بازیگران آن زمان می نشست. او 
خیلی زود و از دوران نوجوانی در 
کلاس های تئاتر تهران ثبت نام کرد. 
تازه ترین جلسه »چخوف خوانی« 
ساعت ۱۷ تا ۱۹ روز پنجشنبه 
۱۳ مهرماه در خانه فرهنگ گویا 
به نشانی کریمخان زند، روبه روی 

ایرانشهر برگزار می شود.

 محمد خزاعی: 
  سینمای کودک و نوجوان 
دغدغه انسان سازی دارد

 رئیس سازمان سینمایی گفت: سینمای کودک و نوجوان، 
»سینمای دغدغه « است. سینمایی ریشه دار و صاحب اصالت که 
دغدغه انسان سازی دارد. محمد خزاعی در پیامی به سی وپنجمین 
جشنواره بین المللی فیلم های کودکان و نوجوانان در آستانه آغاز 
این رویداد اظهار داشت: مهر سینمای ایران باردیگر با بهار سینمای 
کودک و نوجوان تلاقی کرد. سی وپنجمین جشنواره بین المللی 
فیلم های کودکان و نوجوانان سرآغاز جشنواره های سینمای ایران 
در سال ۱۴۰۲ است، پروانه های این جشنواره معنابخش فصل 
جدید رویدادهای سینمایی کشورند. وی افزود: سینمای کودک 
و نوجوان و جشنواره آن، مولود سینمای انقلاب اسلامی است، 
سینمای نجیبی که محصولات آموزنده و سینماگران پرآوازه ای 
را در بوستان و گلستان نقره ای سینما معرفی کرد. خزاعی گفت: 
سینمای کودک و نوجوان، »سینمای دغدغه « است. سینمایی 
ریشه دار و صاحب اصالت که دغدغه انسان سازی دارد. دغدغه 
پرورش، تربیت و آموزش در ذات سینمای کودک و نوجوان نهفته و 
همزاد آن است. رویکرد راهبردی سازمان امور سینمایی در دو سال 
اخیر بر مدار اخلاق، آگاهی و امید قرار دارد و سینمای کودک و 
نوجوان بیش ترین قرابت را با این رویکرد دارد. سینمایی که صیانت 
از مرزهای تربیتی و پرورشی فرزندان ایران را در برابر فرهنگ 
مهاجم برعهده دارد و نسل امروز را با میراث نسل گذشته مانوس 
و افتخارات او را به نسل فردا پیوند می دهد. وی افزود: جشنواره 
فیلم های کودکان و نوجوانان، علاوه بر عرصه تجلیل از صاحبان 
تجربه، صحنه بروز خلاقیت و اعتماد به نفس فیلمسازان جوان 
نیز هست. این جشنواره ظرفیت سینمایی هنرمندان ما در عرصه 
فیلم های بلند، کوتاه و پویانمایی را در ابعاد جهانی و بین المللی 
به فیلمسازان دنیا معرفی می کند و قصه ها و داستان های کودک 
و نوجوان ایرانی را در ابعاد جهانی بر پرده می نشاند. خزاعی اظهار 
داشت: در دو سال اخیر، همزمان با حضور موفق آثار سینمای 
کودک و نوجوان، قدم هایی برای رشد این سینما برداشته شده 
تا بار دیگر صحنه به نفع فیلمسازان و مخاطبان انبوه و خاموش 
سینمای کودک و نوجوان آراسته شود. وی با بیان این که جشنواره 
سی وپنجم می تواند نمایانگر گام  جدید و جدی مدیریت سینمای 
کشور برای کمک به احیای سینمای کودک و نوجوان باشد، 
اظهارکرد: سینمای کودک، در بخش تولید، اکران، جشنواره ها و 
المپیادها فعال بوده و نیازمند بازطراحی ساز و کارهای حمایتی از 
آن است. از همدلی همه اهالی سینما برای حضور گرم و پرانگیزه 
در جشنواره امسال قدردانی می کنم، مساعی همکارانم در سازمان 
سینمایی، بنیاد فارابی و مسئولان شهرداری اصفهان، شورای 
سیاستگذاری و ستاد اجرایی جشنواره برای برنامه ریزی و برگزاری 
جشنواره جای سپاسگزاری دارد. خزاعی در پیان تاکید کرد: شور 
و شوق کودکان و نوجوانان و همراهی مردم خونگرم اصفهان برای 
میزبانی جشنواره سی وپنجم در یاد و خاطر سینماگران و مهمانان 

خارجی این رویداد بین المللی خواهد ماند.

پوران درخشنده: 

 »مادرم ایران« را می سازم


